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Děti sice tvrdí, že na čerty a 
peklo nevěří, ale jen nás vidí 
ve dveřích, tak rozhodně věří, 
říká čertice Iveta, která už 
několik let slouží „mikuláš-
skou směnu“ a spolu s čerticí 
Simonou, andělem Jiřinou a 
Mikulášem Markem navště-
vují rodiny s dětmi a sledují 
jejich hříchy.

Veronika Dawidowicz ז

Je o vás stále zájem? Nevíte, kam 
dřív, anebo není tolik rodin, které 
si zvou Mikuláše a čerta s andělem 
domů?

Mikuláš: Máme převážně věr-
né duše, které o nás stále jeví zájem, 
a když nám odrostou, máme hned 
nové hříšníky.

Jak dlouho už takhle „pracuje-
te“?

Mikuláš: Pracovně nejstarší je náš 
anděl, který se na zem snáší již jed-
nadvacátým rokem. Druhá pracovně 
oddaná je naše čertice Simča, která je 
v naší aktuální partě desátým rokem. 
Já vedu naši partu sedmým rokem a 
za poslední čtyři roky se k nám přida-
la i čertice Iveta.

Změnilo se za tu dobu něco?
Anděl: Za svoji dlouhodobou kari-

éru pamatuji pouze změnu členů a 
přizpůsobení covidovým opatřením. 

Jinak děti se bojí a zlobí za celé roky 
pořád stejně. (smích)

Věří ještě děti na peklo a čerty? 
Bojí se vás?

Čertice Iveta: Tvrdí, že ne, ale jen 
nás vidí ve dveřích, tak rozhodně 
věří. (čertovský smích)

Říkají vám například rodiče, 
jaké jsou největší prohřešky dětí? 
Mikuláš: Nic říkat nemusí, protože 
naše Kniha hříchů je tak všemocná, 
že ví vše. Nejčastější hříchy bývají 
kousání nehtů, zlobení sourozenců, 
neuklízení pokoje a sprostá slova... 
(Tolik hříchů by se nám sem neveš-
lo). Vždy se ale u dětí najde i nějaká 
pochvala.

Kdo z vás tří je na děti nejpřísněj-
ší a kdo naopak nejmírnější?

Čertice Simča: Nejdrsnější je naše 
mladší čertice Iveta. Ale Mikuláš s 
andělem ji vždy zvládnou usměrnit.

Jsou na vás dětičky drzé?
Mikuláš: To by si nedovolily.

Zpívají ještě děti písničky nebo 
říkají básničky?

Anděl: Ano, vždy, aby se vykoupi-
ly ze špatných hříchů. Poté je ode mě 
čeká i sladká odměna.

V čem by se podle vás měly děti 
polepšit? Nebo i dospělí?

Rodiče by měli dbát na nápravu hříchů

V neděli 13. listopadu se v Pávově konal od 17 hodin lampionový průvod 
za doprovodu sv. Martina na bílém koni. Před zahájením průvodu proběhlo 
vyhlášení o nejlépe vyzdobenou dýni. 

Průvod začal v Novém Pávově a všech 176 účastníků včetně sv. Martina, dětí, 
rodičů i klientů chráněného bydlení se přesunulo na hřiště ve Starém Pávově, 
kde byl průvod zakončen společným opékáním špekáčků. 

 Martin Lacek

Pávovem projel sv. Martin

DVĚ čertice, anděl i Mikuláš kontrolují hříšné duše na zemi již několik let. 
 Foto: archiv IK

Anděl: Děti každý rok slibují, jak 
se polepší, ale hříchy se stále opaku-
jí. Rodiče by měli více dbát na nápra-
vu hříchů. Určitě bychom si v dneš-
ní době měli více pomáhat, ať je nám 
pět nebo padesát.

Myslíte si, že by bylo potřeba, aby 

na dospělé přiběhl nějaký oprav-
dický Mikuláš s čertem, aby se 
napravili?

Mikuláš: Ano, čertice by si přá-
ly navštívit naši vládu, kde by byla 
spousta hříšných duší, které by moh-
ly topit pod kotly. A andělé po staletí 
doufají v jejich nápravu.


